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P R O T O K Ó Ł  NR XLII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 27 lutego 2013 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na stan 14. 

Lista obecności w załączeniu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej - Burmistrz Kożuchowa  

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Ponikwia Kazimierz   -  Sekretarz Gminy 

4. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  

 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Jan Medyński, Burmistrz Kożuchowa – Andrzej 

Ogrodnik oraz Sekretarz Gminy – Kazimierz Ponikwia podziękowali za wieloletnią 

pracę, odchodzącej na emeryturę, Pani Walerii Bowtrukiewicz – Naczelnikowi Wydziału 

Techniczno Inwestycyjnego Urzędu Miejskiego w Kożuchowie.  

 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Sytuacja na lokalnym rynku pracy. 

5. Przedsiębiorczość w Gminie – podjęte działania w sprawie zagospodarowania strefy 

przemysłowej. 

6. Informacja o ulgach i zwolnieniach podatkowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a/ zmian w statucie Gminy Kożuchów; /Numer druku XLII/1/13/.  

b/  nadania nazw ulicom; /Numer druku XLII/2/13/.   

c/ ustalenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy 

sprzedaży nieruchomości jako lokali mieszkalnych; /Numer druku XLII/3/13/.  

8. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr XL i nr XLI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wykreślenie punktu 7 lit.c 

porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia warunków udzielania bonifikat  

i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości jako lokali 

mieszkalnych. /Numer druku XLII/3/13/.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie  

w punkcie  7 lit. c porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. /Numer druku XLII/6/13/ 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

Malczyk Piotr – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, złożył wniosek  

o wprowadzenie w punkcie  7 lit. d porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kożuchowie. /Numer druku XLII/4/13/. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

Malczyk Piotr – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, złożył wniosek  

o wprowadzenie w punkcie 7 lit. e porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Kożuchowa. /Numer druku XLII/5/13/. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Sytuacja na lokalnym rynku pracy. 

5. Przedsiębiorczość w Gminie – podjęte działania w sprawie zagospodarowania strefy 

przemysłowej. 
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6. Informacja o ulgach i zwolnieniach podatkowych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmian w statucie Gminy Kożuchów; /Numer druku XLII/1/13/.  

b/  nadania nazw ulicom; /Numer druku XLII/2/13/.   

c/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. /Numer druku XLII/6/13/ 

d/ rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kożuchowie. /Numer druku XLII/4/13/ 

e/ rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Kożuchowa. /Numer druku XLII/5/13/ 

8. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej nr XL i nr XLI. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. / za – 14/ 

 

Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac 

Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 

 

Do pkt.3. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej.  

Jelinek Marcin – radny, poinformował, że złoży w formie pisemnej interpelację 

dotyczącą gospodarki lokalami mieszkalnymi. Zapytał, czy Burmistrz odniesie się do 

plotek dotyczących przyczyn nie przyznawania  mieszkań socjalnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że na dzień dzisiejszy Gmina nie 

posiada wolnych mieszkań socjalnych. Natomiast lokale komunalne przeznaczane są na 

sprzedaż lub przyznawane są osobom oczekującym na liście. 

 

Do pkt.4. 

Podgórska Katarzyna – PUP w Nowej Soli, przedstawiła informację nt. sytuacji na 

lokalnym rynku pracy. /Informacja w załączeniu./ 

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Powiatowej Rady Zatrudnienia, poinformował, 

że Rada jest ciałem doradczym Powiatowego Urzędu Pracy w Nowej Soli. Stwierdził, że 

problem bezrobocia, jest problemem bardzo ważnym. Na chwilę obecną bezrobocie  
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w kraju wynosi 14,2% natomiast prognozy są takie, iż na koniec roku wyniesie 14,6%. 

Nie znaleziono sposobu na zlikwidowanie bezrobocia. Jest to problem bezrobotnego, 

instytucji, przedsiębiorców oraz organów samorządu terytorialnego. W ubiegłym roku  

z funduszu pracy zabrano ok. 3 mld. złotych na ratowanie budżetu. Były to środki 

przeznaczone na zwalczanie bezrobocia. Część środków do Urzędów Pracy wpływa we 

wrześniu a muszą być rozliczone w danym roku budżetowym, więc nie ma możliwości 

ich wykorzystania. Stwierdził, iż nie ma jasnych kryteriów dotyczących terminu 

przekazania środków. Dodał, że ma duże zastrzeżenia do wszelkiego rodzaju szkoleń. 

Organizuje się szkolenia, które nie mają wpływu na zmianę sytuacji. Stwierdził, iż nie 

ma co się łudzić, że w najbliższym czasie przybędzie nowych miejsc pracy. Powiedział, 

że do kraju wracają ludzie, którzy wyemigrowali do pracy w Hiszpanii.  

W chwili obecnej jest jeszcze praca w Niemczech, Holandii, Belgii i do tych krajów 

istnieje szansa emigracji. Kolejną formą emigracji, jest emigracja dla ludzi 

wykształconych po odpowiednich kierunkach i uczelniach. Zauważył, że  

w Województwie Lubuskim w dalszym ciągu kształci się wielu nauczycieli, którzy nie 

mają szans na znalezienie pracy. Dużą szansą dla mieszkańców Województwa 

Lubuskiego są kopalnie węgla brunatnego. Pojawiają się również informacje nt. 

pokładów miedzi w rejonie Bytomia Odrzańskiego, Sulechowa. Dużą szansą mogą być 

usługi, ale ze względu na niskie zarobki w Województwie Lubuskim mieszkańcy 

wykonują je we własnym zakresie. Zapewnił, iż jest wielkim zwolennikiem 

wykonywania prac w ramach robót publicznych i prac społecznie użytecznych. Dodał, że 

jeżeli środki, które zabiera Minister oraz środki przeznaczane na nieefektywne szkolenia 

przeznaczono by na te prace, to można by poprawić wizerunek niejednej Gminy. 

Podziękował Pani Katarzynie Podgórskiej oraz wszystkim pracownikom PUP w Nowej 

Soli za ciężką pracę, którą wykonują.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy prawdą jest, że w roku bieżącym środki finansowe wpłynęły do Urzędów Pracy na 

początku roku. 

Podgórska Katarzyna – PUP w Nowej Soli, poinformowała, że wstępna decyzja od 

dwóch lat ukazuje się w grudniu, natomiast w marcu okazuje się jaką kwotę Urzędy 

otrzymają. W roku bieżącym Ministerstwo zabrało PUP w Nowej Soli ok. 150 000 

złotych. Kolejna tura uruchamiana jest w systemie konkursowym w kwietniu - marcu 
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następnie lipcu - sierpniu. Po otrzymaniu informacji o niewykorzystanych środkach 

Urzędy otrzymują środki w listopadzie – grudniu. Środki należy wykorzystać do końca 

grudnia. Dodała, że w chwili obecnej może prowadzić działalność w obrębie tzw. 1/12 

tzn. w każdym miesiącu może uruchomić jedną dwunastą środków. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy mieszkańcy Gminy skarżą się na utrudniony dostęp do pozostałych form działalności 

Urzędu Pracy z uwagi na to, iż nie są one świadczone w oddziale zamiejscowym  

w Kożuchowie. Zapytał, czy zorganizowanie punktu rejestracji było słuszną decyzją. 

Podgórska Katarzyna – PUP w Nowej Soli, przypomniała, że w roku ubiegłym w PUP 

w Nowej Soli zmniejszono zatrudnienie o 25 osób, w związku z tym nie było możliwości 

rozproszenia pracowników w taki sposób, aby realizowane były wszystkie zadania  

w oddziałach zamiejscowych. Jest potrzeba zdiagnozowania pewnych systemów na 

miejscu, uzupełnienia systemu teleinformatycznego, który jest wprowadzany do bazy 

centralnej w Warszawie. Nie ma możliwości uzupełniania systemu na szczeblach 

gminnych. W oddziale w Kożuchowie jest dostęp do rejestracji i ewidencji świadczeń. 

Jest również dostęp do pośrednictwa oraz pomocy w aktywnym poszukiwaniu pracy. Na 

dyżury dojeżdża doradca zawodowy. Wnioski są do pobrania na stronie internetowej lub 

w siedzibie Urzędu Pracy w Kożuchowie. W Nowej Soli znajdują się merytoryczni 

pracownicy, którzy rozliczają formy wsparcia. Stwierdziła, że, aby jeszcze lepiej 

realizować zadania należałoby zatrudnić większą ilość pracowników. Nadmieniła, że 

rynek pracy to rejon, jeżeli jest trudny, to należy się mobilizować i wyjeżdżać poza teren 

gminy w poszukiwaniu pracy.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przypomniał, że pierwsza decyzja Zarządu 

Powiatu mówiła, iż w Kożuchowie nie będzie Filii. Dodał, że to dzięki dobrej 

współpracy z Dyrektorem PUP i Panią Katarzyną Podgórską utrzymano oddział 

zamiejscowy. Podziękował Dyrektorowi PUP w Nowej Soli. 

 

Do pkt.5. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił informację nt. 

przedsiębiorczości w Gminie oraz podjętych działaniach w sprawie zagospodarowania 

strefy przemysłowej. /Informacja w załączeniu./  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy strefa przemysłowa została uporządkowana. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że nie jest planowane 

prowadzenie dalszych prac porządkowych, chyba, że pojawi się nadmierny proceder 

wyrzucania gruzu. Będą prowadzone działania polegające na wycince samosiejek.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, iż wcześniej informowano, że zasypywana będzie niecka. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, iż nie są to prace porządkowe. 

Działka na której znajduje się byłe wyrobisko pożwirowe nie będzie podlegała sprzedaży 

pod działalność przemysłową. Uzyskano pozwolenie na podstawie którego do wyrobiska 

będzie można składować odpady typu gruz i ziemia. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał, jaka jest sytuacja Firmy Ante – Holz. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że nie jest upoważniony do 

udzielania informacji dotyczących prywatnych podmiotów gospodarczych. Dodał, że 

Firma planuje rozwój, niestety przez pewne komplikacje związane z PKP w chwili 

obecnej nie jest to możliwe. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że na chwilę obecną strefa jest mitem. Należałoby 

zweryfikować plany i pomyśleć o innych koncepcjach terenów przeznaczonych pod 

strefę, natomiast tereny obecnej strefy przeznaczyć pod inną działalność. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, iż nie ulega wątpliwości że 

co jakiś czas będzie trzeba porządkować strefę i wycinać samosiejki drzew i krzewów. 

Dodał, że również jest zawiedziony, iż do chwili obecnej nie udało się znaleźć 

przedsiębiorcy, który zainwestowałby w strefie, ale takie mamy realia. Strefa 

przemysłowa Nowej Soli znajduje się przy szlaku komunikacyjnym i szlaku kolejowym, 

dlatego jest trudnym konkurentem.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że o innych terenach pod strefę 

myśli od ok. 4 lat. Zdaje sobie sprawę, że obecny teren nie jest najszczęśliwszym terenem 

pod inwestycje. W chwili obecnej nie rezygnujemy z tego terenu, ale podejmujemy 

działania pozyskania nowych terenów, które mogłyby stanowić tereny rozwojowe. 

Dusza Zbigniew – radny stwierdził, iż trudno sobie wyobrazić, że dopóki strefa Nowej 

Soli ma potencjał rozwojowy, to znajdą się przedsiębiorcy chcący zainwestować  

w naszej strefie. Zwrócił uwagę, że w początkowej fazie strefa przemysłowa Nowej Soli 

nie miała tak dobrze rozwiniętej infrastruktury drogowej. Dodał, że w Nowej Soli 

również były wątpliwości czy znajdzie się inwestor. Jeżeli znajdzie się pierwszy 
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inwestor, to temat się samoczynnie rozwinie. Nie ominiemy kwestii zorganizowania 

infrastruktury, ponieważ te tereny nie będą sięgały obwodnicy Nowej Soli. Możliwości 

rozwiązania były lepsze, kiedy były bliższe cele realizacji obwodnicy Kożuchowa. 

Rozwijająca się strefa przemysłowa Nowej Soli nie jest „zadrą w oku”, ponieważ dojazd 

nie jest problemem dla mieszkańców Gminy Kożuchów, którzy mogą znaleźć tam pracę. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że jest to kolejna 

sesja na której poruszany jest temat strefy przemysłowej. Zgodził, się że lokalizacja 

strefy jest zła. Trudno będzie zainteresować potencjalnych przedsiębiorców z uwagi na 

nieopłacalny dojazd. Dlatego należy zacząć dbać o małych przedsiębiorców z naszego 

miasta. Środki finansowe, które w tej chwili inwestujemy w strefie należy przeznaczyć 

na ratowanie zabytków. Należy postarać się o inwestora, który wybuduje hotel, zadba  

o mury i zamek. Kierunkiem właściwym jest turystyka. Stwierdził, że należy 

zorganizować debatę z naszymi przedsiębiorcami. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, iż należy prowadzić własny marketing dotyczący strefy przemysłowej.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że najłatwiej jest 

krytykować. Zaproponował odwrócenie ról, poprosił o przedstawienie swoich propozycji 

działania. Poprosił o krytykę konstruktywną. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zasugerował rozpatrzenie możliwości usytuowania 

strefy na terenach koło PKP. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że tereny te są własnością 

Skarbu Państwa. Około połową terenu zainteresowana jest firma z Kożuchowa, która 

chce rozwinąć swoją działalność, ale nie ma zgody MSZ na sprzedaż gruntów spółce  

z kapitałem zagranicznym.  

 

Do pkt.6. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła informację o ulgach i zwolnieniach 

podatkowych. /Informacja w załączeniu./ 

 

Do pkt.7.lit.a. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił projekt uchwały  

w sprawie zmiany w statucie Gminy Kożuchów. /numer druku XLII/1/13/ 
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Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany w statucie Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

 

Do pkt.7.lit.b. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nadania nazw ulicom. /numer druku XLII/2/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nadania nazw ulicom. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

 

Do pkt.7.lit.c. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. /Numer druku XLII/6/13/ 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, że jest przeciwny zmniejszeniu środków zaplanowanych na ogrodzenie 

Gimnazjum. Należy zapewnić bezpieczeństwo uczniom. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zauważył, że na wykonanie zadania zostaje 

70 000 złotych. Dyrektor będzie musiał ogłosić przetarg. Jeżeli zabraknie środków, to 

zostaną dołożone z oszczędności wypracowanych w innych przetargach. Dzisiaj środki 

można podzielić, aby wykonać dwa zadania. Doprowadzenie gazu, jest konieczne 

ponieważ, w CIS gotowane są posiłki dla dzieci. W chwili obecnej CIS korzysta  

z drogich butli gazowych. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał z jakich środków będzie wykonywana kotłownia. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że kotłownia będzie wykonywana 

w kolejnym etapie, ponieważ w chwili obecnej nie ma na to środków. 

Jelinek Marcin – radny, zaproponował przesunięcie środków zapisanych na Związek 

Międzygminny Eko – Przyszłość. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przypomniał, że jest tam 12 000 zł.  

a potrzebne jest 20 000 zł. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za – 8, przeciw – 4, wstrzymało się 

- 2, nie głosowało – 0. 

 

Do pkt.7.lit.d. 

Malczyk Piotr – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przedstawił 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kożuchowie. /Numer druku XLII/4/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Kożuchowie. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 12, przeciw – 0, wstrzymało 

się od głosu – 2, nie głosowało - 0/ 

 

Do pkt.7.lit.e. 

Malczyk Piotr – Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przedstawił 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Kożuchowa. 

/Numer druku XLII/5/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Kożuchowa.  

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. / za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się 

od głosu – 2, nie głosowało - 0/ 

 

Do pkt.8. 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XL został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr XLI został przyjęty jednogłośnie. /za – 14/ 
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Do pkt.9. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przekazał podziękowanie od Sołectwa 

Czciradz za wkład i zaangażowanie w remont świetlicy wiejskiej. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił pismo M. Zabłotnej – 

Fortuna. /Pismo w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił pismo Zespołu Szkół 

„Elektryk”. /Pismo w załączeniu./ 

Brymora Roman – mieszkaniec, zapytał, czy posiadanie garażu, jest luksusem. Stawka 

podatku za m
2 

garażu wynosi 7,66 zł. zapytał, co wpłynęło na ustalenie tak wysokiej 

stawki podatku. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że stawki maksymalne ustala 

Minister Finansów. Stawka w Gminie Kożuchów uchwalona jest uchwałą Rady 

Miejskiej, ale odwołuje się do stawki ministerialnej i od 6 lat kształtuje się na poziomie 

maksymalnym.  

Brymora Roman – mieszkaniec, zapytał, gdzie będą zlokalizowane kontenery do 

selektywnej zbiórki odpadów na ulicy Młynarskiej. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że każdy mieszkaniec  

w stosownym czasie otrzyma dalsze szczegółowe informacje ze Związku Eko – 

Przyszłość. Właściciel nieruchomości ma obowiązek wyznaczenia miejsc na których 

operator postawi kontenery. Stwierdził, że największy problem będzie w centrum miasta. 

Brymora Roman – mieszkaniec, poinformował, że Przewodniczącemu Rady Miejskiej 

przekazał informacje dot. programu tzw. Rupieciarni.  

Sawicki Grzegorz – UKS IPPON, złożył wniosek o odwołanie całości konkursu ofert na 

powierzenie realizacji zadań publicznych na terenie Gminy Kożuchów w zakresie 

upowszechniania kultury fizycznej, sportu i turystyki. Uzasadnił, że UKS IPPON  

w bieżącym roku otrzymał 3000 złotych mniej, niż w roku ubiegłym. Klub ma bardzo 

duże osiągnięcia, dzieci stratują w Mistrzostwach Polski, zdobyli 20 medali. Dzieci ten 

sport traktują jako pasję. Podsumował, że środki zostały przyznane niesprawiedliwie. 

Kurpas Marek  – UKS IPPON, zapytał jakimi kryteriami kierowała się Komisja 

przyznając środki.  

Sawicki Grzegorz – UKS IPPON, dodał, że zmieniły się przepisy według których należy 

ponosić opłaty za podwyższenie stopnia. W Klubie trenują dzieci z Domu Dziecka. Za 
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ich trenowanie Klub nie pobiera opłat. Zawodnicy promują nasze miasto. Stwierdził, że 

należy znaleźć środki na rozpowszechnianie sportu. 

Kurpas Marek  – UKS IPPON, zapytał skąd takie rozbieżności w przyznawaniu 

środków.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał o jaką 

kwotę Klub wnioskował a jaką otrzymał. 

Kurpas Marek  – UKS IPPON, odpowiedział, że Klub wnioskował o 50 000 zł 

natomiast otrzymał 5 000 zł.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że trudno jest obrać 

jednoznaczne kryteria oceny, dodał, że nie ma tylu środków, aby zadowolić wszystkich, 

ale nie rozumie dysproporcji w przyznawaniu środków. Nadmienił, że rodzice dzieci 

trenujących w UKS IPPON na własny koszt dowożą dzieci na zawody, które odbywają 

się m.in. w Poznaniu, stroje kupowane są na własny koszt. Dodał, że dzieci z tego Klubu 

zdobywają dużo medali. Poprosił o wyjaśnienie dysproporcji.  

Jelinek Marcin – radny, wyjaśnił, że Rada Miejska nie decyduje o przydziale środków. 

Wnioski ocenia Komisja. Zaapelował, aby poszczególne stowarzyszenia nie kłóciły się  

o ilość otrzymanych środków. Należy się wspierać nawzajem.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

poinformował, ze KS Zawisza Radwanów jest ostatnim Klubem na terenach wiejskich. 

Sytuacja Klubu do tej pory była bardzo zła. Zawodnicy rezerwowi nie mieli strojów do 

gry, wchodząc na boisko ubierali koszulkę zawodnika, który z niego schodził. Budynek 

w którym mieszczą się szatnie na ma prądu ani wody.  Zawodnicy sami dbają o boisko, 

za własne środki kupują wodę i finansują wyjazdy. Klub istnieje od 2002 roku. W chwili 

obecnej Klub ma decyzję warunkową funkcjonowania, ponieważ powinien mieć trenera  

z ważną licencją. Przychylił się do wypowiedzi radnego M. Jelinka. Dodał, że 

Stowarzyszenie z Broniszowa korzysta z odpisu 1%. Stwierdził, że były momenty  

w których rozpatrywano możliwość rozwiązania Klubu.  

Sawicki Grzegorz – UKS IPPON, stwierdził, że proponowano, aby Stowarzyszenia  

i Kluby Sportowe uczestniczyli w spotkaniu na którym rozdzielane były środki, niestety 

takie spotkanie nie odbyło się. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że Gmina nie jest w stanie 

zwiększyć kwoty przeznaczanej na organizacje pozarządowe, na rozwój sportu. 
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Nadmienił, że UKS IPPON w stosunku do roku ubiegłego otrzymał 100% więcej 

środków. Zapewnił, że jeżeli znajdą się środki to Gmina pomoże w sfinansowaniu np. 

wyjazdu na zawody ogólnopolskie. Poinformował, że dokumentacja konkursowa może 

być udostępniona do wglądu w każdej chwili. Dodał, że w roku bieżącym środki zostały 

podzielone przez Komisję konkursową. Burmistrz Kożuchowa dokonał drobnej korekty 

ponieważ Komisja nie uwzględniła środków dla OPP i innych organizacji 

pozarządowych. Zapewnił, ze będzie się starał, aby wyasygnować dodatkowe środki.  

Sawicki Grzegorz – UKS IPPON, ponownie poprosił o wskazanie kryteriów oceny 

wniosków. 

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Komisji konkursowej, poinformował, że 

dokumentacja konkursowa może być udostępniona do wglądu w Wydziale OKSiZ 

Urzędu Miejskiego. Zapewnił, że bierze pełną odpowiedzialność za podział środków, 

który Komisja dokonała. Nadmienił, że pierwszy raz Komisja miała możliwość 

samodzielnego podziału środków. Każdy z uczestników przedstawiał swoją propozycję  

z której wykonano średnią.  

Dytko Roman – KS „Korona”,  stwierdził, że wszystkie stowarzyszenia narzekają na 

brak środków. Zaapelował do Rady Miejskiej o przeznaczanie większej ilości środków 

na sport. 

Ponikwia Kazimierz – Sekretarz Gminy, stwierdził, że środki na organizacje 

pozarządowe znajdują się również w Powiecie. Zaapelował, aby Powiat również 

zaplanował wyższą kwotę na ten cel.  

Zakrzewski Bronisław – radny, stwierdził, że Konkursu nie można unieważnić, 

ponieważ odbył się z zachowaniem wszelkich procedur. Nadmienił, że nie ma 

konkretnych kryteriów na podstawie których można jednoznacznie ocenić wartość oferty. 

Jeżeli brano by pod uwagę uczestnictwo w zawodach ogólnopolskich UKS IPPON 

uzyskałby dużo punktów, ale należy wziąć pod uwagę to, że UKS IPPON łatwiej jest 

dostać się do zawodów ogólnopolskich niż np. KS „Korona”. Zaproponował, 

zorganizowanie spotkania z przedstawicielami klubów sportowych, na którym określono 

by zasady przydzielania środków w latach następnych. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, ze projektodawcą budżetu jest Burmistrz, ale 

przedstawiciele Klubów mają pretensje do Radnych  którzy większością głosów budżet 



13 

 

przyjęli. Zapytał, Przewodniczącego Komisji konkursowej, czy propozycja podziału 

środków przedstawiona Burmistrzowi była inna niż podział ostateczny. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zwrócił uwagę, iż wcześniej informował  

o korekcie podziału. Ponownie powtórzył, że budżet ma bardzo usztywnione ramy. 

Początkowo planowano 360 000 zł. na promocję gospodarczą ostatecznie jest to kwota 

66 000 zł. 

Kowalska – Ćwiklik Anna – Naczelnik Wydziału OKSiZ, nie zgodziła się, iż oferty 

należy oceniać wg osiągnięć ponieważ ustawa o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie  wyraźnie mówi o zaspokojeniu zbiorowych potrzeb mieszkańców, 

dlatego impreza rekreacyjna dla mieszkańców mogłaby również uzyskać 

dofinansowanie. Szkolenia sportowe dzieci i młodzieży można finansować z ustawy  

o kulturze fizycznej i sporcie.  Nie można mylić tych dwóch spraw. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy przedstawiciele UKS IPPON zgłaszając swoje 

pretensje liczą na to, że Rada przyzna im dodatkowe środki. 

Kurpas Marek  – UKS IPPON, stwierdził, iż środki zostały podzielone w sposób 

niesprawiedliwy. Nadmienił, że na trzy drużyny KS „Korona”, w której trenuje ok. 100 

osób przeznaczane jest 80 000 zł. natomiast na 60 osób trenujących w UKS IPPON 

przeznacza się 5 000 zł. Dodał, że piłkarze mają zapewnione koszulki, dresy itp.  

a dzieciom z UKS IPPON stroje muszą zapewnić rodzice. Stwierdził, że jest to 

nieszanowanie rodziców którzy zadecydowali, że ich dziecko będzie trenowało inną 

dyscyplinę niż piłka nożna.   

Sawicki Grzegorz – UKS IPPON, stwierdził, że Klub nie ma środków na 

zorganizowanie zawodów w Kożuchowie. Podziękował, za sfinansowanie kosztów 

uczestnictwa dzieci z Domu Dziecka w obozie sportowym. 

Jelinek Marcin – radny, zaproponował przesunięcie nadwyżki środków z dotacji dla 

Związku Międzygminnego z przeznaczeniem na dotację dla UKS IPPON.  Zapytał 

Radnych czy wyrażają zgodę na taką zmianę na najbliższej sesji. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przypomniała, że Minister Finansów zmniejszył 

Gminie subwencję oświatową o 48 000 zł. Poinformowała, że na chwilę obecną  

w budżecie nie ma nadwyżek.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że kwota 3 000 zł byłaby satysfakcjonująca dla 

Klubu. 
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Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

stwierdził, że obniżka subwencji związana jest z niżem demograficznym. Wysokość 

subwencji można określić dużo wcześniej.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że nie jest to obligatoryjne. Od 

września pięcioro uczniów  uczęszczających do naszych szkół wyjechało z rodzicami za 

granicę, dlatego dokonano korekty subwencji. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, uzupełniła, że projekt budżetu uchwalany jest na 

podstawie wstępnych kwot przyjętych do projektu budżetu państwa. Po uchwaleniu 

budżetu państwa Gminy otrzymują ostateczną informację.   

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy można dokonać rewizji 

podziału środków.  

Ponikwia Kazimierz – Przewodniczący Komisji konkursowej, powiedział, że Komisja 

jest organem doradczym. Konkurs jest rozstrzygnięty przez Burmistrza Kożuchowa, 

wyniki są ogłoszone. Poinformował, że zgodnie z polskim prawodawstwem każdy, czyj 

interes prawny został naruszony, może wnieść skargę. W tym przypadku skargę na 

zarządzenie Burmistrza.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zaproponował, 

przesunięcie środków z budżetu Rady Miejskiej z § 3030 - różne wydatki na rzecz osób 

fizycznych /diety radnych/.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił Burmistrza o wspomożenie 

Klubu w przypadku pojawienia się wolnych środków. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zaproponował omówienie sprawy  

w mniejszym gronie. Zapewnił, że rozpatrzy sprawę, ale nie wcześniej niż w czerwcu, 

kiedy będzie już informacja o realizacji dochodów Gminy oraz informacja z realizacji 

dotacji przez inne stowarzyszenia. Zapewnił, że Klub może być wspomożony np. 

pojazdem będącym własnością Gminy. 

Kurpas Marek  – UKS IPPON, stwierdził, iż apelował, aby przy podziale środków 

kierować się sprawiedliwością społeczną. Zdaje sobie sprawę, że jest pewna pula 

środków do podziału, tylko że środki te są podzielone niesprawiedliwie. 

Jelinek Marcin – radny, zwrócił uwagę, że złożony formalny wniosek nie został 

przegłosowany. Ponownie złożył wniosek o przesunięcie nadwyżki środków w kwocie 
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3000 złotych z dotacji dla Związku Międzygminnego z przeznaczeniem na dotację dla 

UKS IPPON.   

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zwrócił uwagę, że w budynkach po zakładzie POLMO 

/za torami/ gromadzi się młodzież. Poprosił o częstsze patrole Straży Miejskiej, a także 

zwrócenie się do właściciela o zabezpieczenie obiektów. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że interweniował w tej sprawie  

u Prezesa Firmy „Zaset”. Straż Miejska patroluje teren. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej,  

poprosił o wyrównanie drogi gminnej nr 740 w Stypułowie. Nadmienił, że złoży 

interpelacje o wykonanie chodników w miejscowości Stypułów w celu zabezpieczenia 

bezpieczeństwa mieszkańcom. Przypomniał, że w ostatnim czasie zdarzył się wypadek 

śmiertelny w tym rejonie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że zwróci się w tej sprawie do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zaproponował, aby sołectwo również wystąpiło z takim 

wnioskiem do Zarządu. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, podziękował radnym za wsparcie finansowe udzielone 

rodzinie Karaś, która ucierpiała w wyniku pożaru. 

Jelinek Marcin – radny, poprosił o odpowiedź na interpelację dotyczącą PUK Uskom. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poinformował, że sytuacja PUK Uskom 

jest stabilna. Na bieżąco realizowane są zobowiązania. PUK Uskom zaciągnęło kredyty 

na realizacje zadań inwestycyjnych, nie zaciąga natomiast kredytów na działalność 

bieżącą. Na koniec miesiąca czerwca przedłożony zostanie bilans spółki, który zostanie 

opublikowany. Każdego roku we wrześniu Prezes PUK Uskom będzie przedkładał 

sprawozdanie z działalności. Dodał, że zgodnie z opinią radcy prawnego PUK Uskom 

indywidualne umowy kredytowe są tajemnicą handlową spółki.   

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że odpowiedź jest niezadowalająca. Nadmienił, że 

zgodnie z orzeczeniami sądów spółka, której 100% właścicielem jest Gmina, powinna 

ogłaszać tego typu umowy w BIP. Przypomniał, że interpelacja nie dotyczyła stabilności 

spółki, tylko wysokości zadłużenia a takiej odpowiedzi nie otrzymał.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zaproponował, aby Radny M. Jelinek 

zaczekał na BIP spółki w którym znajdą się wszelkie informacje. Prezes PUK Uskom 

został zobowiązany do wykonania BIP na koniec czerwca br. Stwierdził, iż radny pytał  
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o zadłużenie spółki w związku z tym udzielił informacji, że za 2011 rok spółka miała 

ponad 2 mln. zł. zadłużenia natomiast w bilansie za 2012 rok zadłużenie spadło do około 

1 mln. zł. Stwierdził, że inną kwestią są zaciągnięte przez spółkę kredyty.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że BIP powinna mieć każda jednostka posiadająca 

majątek samorządowy. Jeżeli PUK Uskom jest taką jednostką to powinien publikować 

dane w BIP.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że PUK Uskom nie pracuje na 

mieniu Gminy. Całe mienie, jest własnością spółki. Jedynym mieniem Gminy którym 

spółka zarządza są cmentarze. Poprosił o cierpliwość. Do końca czerwca zaległości 

zostaną opublikowane w BIP. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że chciałby, aby przed następną propozycją 

przekazania środków do PUK Uskom przekazano informację nt. zadłużenia spółki. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że środki przekazywane aportem 

do spółki są środkami przeznaczanymi ściśle na inwestycje. Spółka nie może 

przeznaczyć ich na inny cel. Poinformował, że bieżące inwestycje Spółka realizuje  

z własnych środków.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

na jakim etapie jest sprawa dotycząca nagłośnienia sali radnych. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, poprosiła o cierpliwość, ponieważ dopiero  

zaczęły wpływać środki z podatków. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy na terenach wiejskich odśnieżane są drogi. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poprosił o zadanie tego pytania Pani E. 

Kałużnej – Inspektorowi w Wydziale TI.  

 

Do pkt.10. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. 

Sesję zakończono o godzinie 16.30 

 

Protokołowała                         Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                            Jan Medyński 


